
IZRAKSTS 

 

 
GAUJIENAS PAGASTA IEDZĪVOTĀJU PADOME 

 

Sēdes protokols Nr. 5/2024 

 

Gaujienā, Jauniešu centrā       2024.gada 04. oktobris 

 

Sēdē piedalās: 

4 balstiesīgi Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes locekļi: 

1. Ilva Lillmaa  

2. Anete Esmeralda Aizupiete  

3. Ineta Riepniece 

4. Maija Morīte 

Klinta Bernarte paralēli pārstāv Gaujienas iedzīvotāju padomi Valmieras novada Rūjienas pagastā, pieredzes 

apmaiņas braucienā, tāpēc sapulcē nepiedalās. 

 

Sēdi vada – Ilva Lillmaa 

Protokolē – Anete Esmeralda Aizupiete 

Darba kārtība: 

1. Gaujienas un Gaujienas pagasta iedzīvotāju aptaujas anketu rezultātu apkopošana. 

2. Gaidāmās sapulces prezentācijas secības izrunāšana. 

3. Aktuāli jautājumi. 

Sēdes sākums: plkst.18:00 

Sēde slēgta: plkst. 20:00 

 

 

1.Gaujienas un Gaujienas pagasta iedzīvotāju aptaujas anketu rezultātu apkopošana. 

 

 

I.Lillmaa: balstoties uz iepriekšējā sapulcē nolemto, Anete Esmeralda sagatavoja gaujieniešu aptaujas anketu, 

kas iedzīvotājiem bija pieejama QR kodu formātā uz gaidāmās iedzīvotāju tikšanās afišām. Klinta sagatavoja 

aptaujas papīra formātā, kuras 30 eksemplāros tika izdrukātas Pagasta pārvaldē un iedzīvotājiem pieejamas 

Gaujienas pārtikas veikalos un aptiekā. Savukārt, visas kopā izsūtījām aptaujas linkus savām kontaktperonām. 

 

A.E.Aizupiete: visas iegūtās atbildes, arī papīra formātā aizpildītās anketas, tika piereģistrētas linkā, lai 

piereģistrētos kopējā rezultātu datu bāzē. Redzam, ka uz jautājumiem kopā ir atbildējis 41 respondents. 

 

I.Lillmaa: respondetu sniegto atbilžu apkopojums uz 4.oktobra sēdes laiku: 

 

Nr.p.k. 
Balsu 

skaits 
Gaujienas attīstībai nepieciešams 

1. 11 

Sakoptāku vidi, t.sk. nesmēķēt sabiedriskās vietās, pie daudz dzīvokļu mājām, 

sabiedriskajām ēkām, uz balkoniem, nebojāt sabiedrisko īpašumu, nemazgāt transporta 

līdzekli pie daudz dzīvokļu māju ieejas durvīm 

2. 10 Cilvēki (rīcība iedzīvotāju skaita palielināšanai) 



3. 9 Darbavietas 

4. 
7 

Cilvēcība (lai nesaskartos ar neuzticēšanos, norobežošanos un aizvainojumu), kopības 

sajūta, komunikācija 

7 Brīvā laika pavadīšanas iespējas un pulciņi bērniem 

5. 

6 Pārvaldība pagastā 

6 

Droša pārvietošanās pa zemes ceļiem (bedres, putekļi, intensīva satiksme ar nesamērīgu 

braukšanas ātrumu, paaugstināta bīstamība kājāmgājējiem un riteņbraucējiem), asfalts līdz 

EST robežai 

6 
Aktīvais tūrisms, pārgājienu takas, pludmales volejbols, golfs, kvalitatīva sporta- 

trenažieru zāle, sporta aktivitātes dažādām vecuma grupām 

6. 5 Produktu un pakalpojumu labāka pieejamība, DUS  

7. 
4 Tūrisma un uzņēmējdarbības attīstība 

4 Kafejnīca 

8. 

3 Gājēju ietves un celiņi 

3 Drošība (patvertnes, ūdens ņemšanas vietas ugunsgrēka gadījumā, ielu apgaismojums) 

3 
Skaidrība par apkures cenu, ūdensapgādes un kanalizācijas ierīkošanas atbalsta 

iespējām ārpus ciema 

9. 2 Īres dzīvokļi, dzīvesvieta 

 

I.Riepniece: aptaujās var atbildēt arī pavisam nereālas lietas. Varbūt būtu vērts padomāt par atkārtotu 

iedzīvotāju anketēšanu, bet šoreiz atklātu (nevis anonīmu) un jau par konkrētu izvirzītu ideju, kuru realizēt. Tad 

mēs redzēsim cik cilvēki būtu gatavi reāli iesaistīties.  

 

A.E.Aizupiete: piekrītu Inetai un, manuprāt, kad tiksimies ar iedzīvotājiem dzīvē - 8.oktobrī, tad jau arī 

redzēsim cik reāli kurš ir gatavs iesaistīties jebkāda Gaujienas attīstībā un aktivizēšanā. Un vēl es vēlos 

ierosināt, ka gaidāmajā sapulcē, kā vēl vienu mūsu mērķi izvirzīt un izveidot Gaujienas iedzīvotāju vērtības, 

jo, manuprāt, subjektīvi vērtējot, lielākā problēma ir tieši cilvēcība un attieksme. Izvirzītās vērtības ir visur 

jāpublicē un visiem jāieskandina. 

 

M.Morīte: arī aptaujas rezultātos ļoti izteikti ir jūtams cilvēcīguma trūkums iedzīvotājos. Tā viennozīmīgi būtu 

viena no galvenajām vērtībām. 

 

A.E.Aizupiete: jā, par cik ļoti anketās izkristalizējās tieši cilvēcīguma aspekts un īpašības kā tādas, mums 

vajadzētu 08.10. kopā ar visiem Gaujienas iedzīvotājiem izkristalizēt kas tad ir tās lietas un īpašības, kas 

mums kā Gaujienas sabiedrībai trūkst un noformēt tās kā Gaujienas iedzīvotāja vērtības. Varbūt tas būs 

darbīgums, rosīgums, iesaiste, nesēdēšana malā un ja mēs par to vienajiem un tad publicējam, tad mums, 

turpmāk, būtu uz ko atsaukties un iedvesmot kādu, iekustināt kādu – kurš nesaņemās darboties. 

 

M.Morīte: piekrītu. 

 

I.Lillmaa: mūsu darbības mērķis arī ir par to, lai Gaujienā būtu forši, jo mēs šeit dzīvojam un mēs esam 

gatavas iet, domāt, darīt, iesaistīt pārējos un cerams, ka tā mūsu dzirkstelīte iekustinās arī citus cilvēkus. 

„Viens gaišs cilvēks rada ap sevi vismaz 2/3 gaišus cilvēkus, savukārt, tie rada citus” un tā tas ģeometriskajā 

progresijā pieaug un es novēlu, lai tas ir arī mūsu variants. 

 

Balsojums: par – 4; pret – nav; atturas – nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

  

1. Atkārtoti aptaujāt Gaujienas un Gaujienas pagasta iedzīvotājus, šoreiz, atklātā aptaujā par 

konkrētu ideju, kura izkristalizēsies 8.oktobra sapulcē, lai noskaidrotu iedzīvotājus, kuri būs gatavi 

iesaistīties konkrētās idejas īstenošanā. 

2. Gaujienas iedzīvotāju sapulcē 8.okrobrī vai kādā citā formātā, bet izvirzīt Gaujienas iedzīvotāju 

cilvēcības vērtības. 



 

 

2.Gaidāmās sapulces prezentācijas secības izrunāšana. 

A.E.Aizupiete: prezentācijas pamatā jābūt iepazīstināšanai ar mums - Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomi, ar 

tās uzdevumiem un mērķiem. 

I.Riepniece: tad vajadzētu pastāstīt iedzīvotājiem, kas tad vispār ir viedais ciems, kāpēc mēs par to sākam 

runāt. 

I.Lillmaa: es apkopošu iegūtās atbildes un tad arī iedzīvotājiem tās vajadzētu parādīt – lai zin, ko viņi par sevi 

domā, kā sabiedrība. 

M.Morīte: no iegūtajiem anketu rezultātiem izveidosim „burbuļus”. 

A.E.Aizupiete: man ir zināma viena spēle, saucās „Domino”, caur kuru mēs veidosim tās grupiņas un tad 

skatīsimies kuriem interesē kultūra, kam sports, kam vide, kam daba utml. Pēdējais slaids būs „Viedā 

Gaujiena” kā nākotnes vīzija kā Gaujiena varētu izskatīties reāli nākotnē, kad mēs katrs daram šīs lietas, ko 

mēs būsim izdomājuši. 

 

Balsojums: par – 4; pret – nav; atturas – nav 

 

Gaujienas iedzīvotāju padomes lēmums: 

 

1. Gaujienas iedzīvotāju sapulcē uzstājamies ar padomes prezentāciju, kurā prezentēsim – Gaujienas 

pagasta iedzīvotāju padomi; Viedo ciemu; Anketu atbildes; Gaujienas „burbuļus” un viedo Gaujienu. 

 

 

3.Aktuāli jautājumi. 

 

2.Otrajā darbības virzienā „iedzīvotājiem sniedzamais kultūras piedāvājums un iespējas piedalīties kultūras 

dzīvē. Pašvaldības administratīvajā teritorijā esošā kultūras mantojuma saglabāšana un atbalsts kultūras 

norisēm”: 

 

3.2.1. Par iedzīvotāju informēšanu. 

A.E.Aizupiete: ņemot vērā to, ka informācija par padomes aktivitātēm neaizsniedz visus iedzīvotājus, vēlos 

izteikt priekšlikumu, ka vajadzētu informāciju par padomes darbu publicēt arī Smiltenes novada ikmēneša 

izdevumā. Jāpainteresējas un jānoskaidro vai un kā mēs to varētu izdarīt. 

 

 

3.Trešajā darbības virzienā „saimnieciskās darbības sekmēšana un atbalsta sniegšana tai”: 

 

3.3.1. Par darba vakanci. 

A.E.Aizupiete: ņemot vērā faktu, ka esmu iesniegusi atlūgumu, tiek izsludināta Jaunatnes darbinieka vakance 

Gaujienas jauniešu centram. Sapulci izmantošu, lai iedzīvotājiem par to nodotu informāciju un varbūt kāds, 

iespējams, vietējais iedzīvotājs varētu iegūt darba vietu. 

 

4.Ceturtajā darbības virzienā „Smiltenes novada un pārstāvetā pagasta tēla, iedzīvotāju pašapziņas un 

lepnuma par savu novadu veidošana”: 

 

3.4.1. Par ikgadējo Gaujienas kalendāru. 

I.Riepniece: sapulces laikā varēs apskatīt visus 14 jau bujušos Gaujienas kalendāra gadus un pieteikties uz 

jauno 2025.gada kalendāru, kas būs 15.jubilejas kalendārs. 

 

 

Iedzīvotāju padomes locekļu paraksti 



(paraksts)  Ilva Lillmaa 

(paraksts)  Anete Esmeralda 

(paraksts)  Ineta Riepniece 

(paraksts)  Maija Morīte 

 

Sēdes vadītājs    (paraksts)  Ilva Lillmaa 

 

Protokolists     (paraksts)  Anete Esmeralda Aizupiete 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

IZRAKSTS PAREIZS 

Gaujienas pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja L.Lillmaa 

Gaujienā, 2024.gada 7.oktobrī 

 

Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 
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